
Or.0002.8.2020 
 

PROTOKÓŁ Nr XIX.2020 
Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 10 grudnia 2020 r.  

w godz. 10.00 – 12.20 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 
 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 
o godz. 10:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 
2) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 
3) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego; 
4) Cezary Czarkowski – p.o. Kierownika Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska 

i Rolnictwa; 
5) Grażyna Antończuk – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach; 
6) Agnieszka Kurzyna-Zarzecka – Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski, który przywitał radnych, 
zaproszonych gości i wszystkich obecnych na sali obrad. Na podstawie listy obecności poinformował, 
że w sesji uczestniczy 14 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować prawomocne 
uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady Rady Gminy Sokoły są transmitowane, nagrywane 
i udostępniane na stronie internetowej Urzędu Gminy oraz w Biuletynie Informacji Publicznej, 
zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Pełna treść 
informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 13 RODO znajduje się na stronie 
BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń 
umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych.  

 
Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji 
został przekazany radnym na podane skrzynki poczty elektronicznej. Przedstawił, że na wniosek pana 
wójta do porządku obrad chciałby wprowadzić projekt uchwały w sprawie złożenia skargi kasacyjnej 
do Naczelnego Sądu Administracyjnego od wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Białymstoku z 4 listopada 2020 r. o sygn. akt: I SA/Bk 682/20. Podpunkt zostałby dodany po 
projekcie uchwały ws. zmiany statutu Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach. Następnie 
zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego 
porządku obrad? Jednocześnie przedstawił, że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie 
gminnym zmiany w porządku obrad mogą być wprowadzone bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady. 

Nie zgłoszono uwag i innych propozycji do zaproponowanego porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zarządził głosowanie nad przyjęciem 

zaproponowanej zmiany porządku obrad. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
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Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia porządku obrad stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy przyjęła zaproponowaną 
zmianę w porządku obrad. 
 

Porządek posiedzenia po zmianie: 
 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XVIII Sesji Rady Gminy. 

4. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 

5. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 
1) zmian w budżecie gminy na 2020 rok; 
2) likwidacji Filii Bibliotecznej w Bruszewie Biblioteki Publicznej w Sokołach wchodzącej w skład 

Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach; 
3) zmiany statutu Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach; 
4) złożenia skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego od wyroku Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Białymstoku z 4 listopada 2020 r. o sygn. akt: I SA/Bk 682/20; 
5) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty; 
6) ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na obszarze Gminy Sokoły; 
7) zmieniającą uchwałę Nr XVII/109/2020 Rady Gminy Sokoły z dnia 27 października 2020 r. 

w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Sokoły; 
8) Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Sokoły na lata 2021-2023. 

6. Wolne wnioski i informacje. 

7. Zamknięcie obrad. 
 

Ad. 3. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał wyciąg z protokołu XVIII Sesji Rady 

Gminy, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie protokół XVIII Sesji Rady 

Gminy Sokoły. 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu XVIII Sesji Rady Gminy Sokoły 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że protokół XVIII Sesji Rady Gminy 

Sokoły został przyjęty.  
 
Ad. 4. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił pana wójta o przedstawienie informacji 
z pracy pomiędzy sesjami. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił informację z pracy między sesjami za okres od 
26 listopada 2020 r. do 10 grudnia 2020 r. Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Ad. 5. 
1) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2020 r. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2020 r. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2020 r., stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XIX/119/2020 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 r., stanowi załącznik nr 8 do protokołu 
 
2) 

Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach Agnieszka Kurzyna-Zarzecka 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie likwidacji Filii Bibliotecznej w Bruszewie Biblioteki Publicznej 
w Sokołach wchodzącej w skład Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

likwidacji Filii Bibliotecznej w Bruszewie Biblioteki Publicznej w Sokołach wchodzącej w skład 
Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie likwidacji Filii Bibliotecznej 

w Bruszewie Biblioteki Publicznej w Sokołach wchodzącej w skład Centrum Kulturalno-Bibliotecznego 
w Sokołach, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XIX/120/2020 
w sprawie likwidacji Filii Bibliotecznej w Bruszewie Biblioteki Publicznej w Sokołach wchodzącej 
w skład Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach, stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 
3) 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że w związku z likwidacją filii 
biblioteki w Bruszewie należy zmienić statut CKB poprzez wykreślenie zapisów dotyczących filii. 
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Poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha Czajkowskiego o odczytanie treści projektu 
uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 
statutu Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany statutu Centrum 

Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach, stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XIX/121/2020 

w sprawie zmiany statutu Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach,  
stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 
4) 

p.o. Kierownika Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Cezary 
Czarkowski wystąpił z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie złożenia skargi kasacyjnej do 
Naczelnego Sądu Administracyjnego od wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Białymstoku z 4 listopada 2020 r. o sygn. akt: I SA/Bk 682/20. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie złożenia 

skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego od wyroku Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Białymstoku z 4 listopada 2020 r. o sygn. akt: I SA/Bk 682/20. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie złożenia skargi kasacyjnej 

do Naczelnego Sądu Administracyjnego od wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Białymstoku z 4 listopada 2020 r. o sygn. akt: I SA/Bk 682/20, stanowi załącznik nr 13 do 
protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XIX/122/2020 
w sprawie złożenia skargi kasacyjnej do Naczelnego Sądu Administracyjnego od wyroku 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku z 4 listopada 2020 r.  

o sygn. akt: I SA/Bk 682/20, stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 
5) 

p.o. Kierownika Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Cezary 
Czarkowski wystąpił z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. Następnie wyświetlił 
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i omówił zestawienie stawek opłat za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z różnych 
gmin województwa podlaskiego, które stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Radny Piotr Łapiński oświadczył, że na temat odpadów komunalnych rozmawialiśmy dość 
długo i skrupulatnie na posiedzeniu komisji. Były różne pomysły i rozwiązania proponowane przez 
niektórych radnych. Wszystkim nam zależy, aby opłata za odpady była jak najniższa. Na posiedzeniu 
zostało przedstawione, że zadłużenie mieszkańców z tytułu niewniesienia opłaty za odpady wynosi 
ok. 70 tys. zł. Dużo osób nie złożyło deklaracji. System gospodarki odpadami jest zamknięty. Wydatki 
mogą być finansowane jedynie z tego, co wpłacą mieszkańcy. W tym momencie oczekiwanym 
rozwiązaniem byłoby uszczelnienie systemu, podobnie jak zrobił to rząd z podatkami. Taka decyzja 
mogłaby przyczynić się do tego, że jednostkowa opłata przypadająca na mieszkańca byłaby niższa niż 
jest proponowana. Zapytał, czy jest możliwość uszczelnienia systemu, aby mieszkańcy mogli płacić 
mniej? Ponadto poinformował, że Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kowalewszczyźnie ogłosiła nabór 
na składanie wniosków na szkolenia z języka angielskiego i obsługi komputera. Uczestnik szkolenia 
otrzyma komputer, który pozostanie jego własnością. Dziś jest ostatni dzień na składanie wniosków. 
Zachęcił wszystkich zainteresowanych do skorzystania ze szkoleń. 

p.o. Kierownika Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Cezary 
Czarkowski wyjaśnił, że wszyscy właściciele gospodarstw domowych złożyli deklaracje. 

Radny Piotr Łapiński zwrócił uwagę, że ilość osób wykazanych w deklaracjach nie zgadza się 
z liczbą mieszkańców gminy. 

p.o. Kierownika Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Cezary 
Czarkowski oznajmił, że bazujemy na oświadczeniach mieszkańców, które weryfikujemy i wzywamy 
właścicieli nieruchomości w przypadku stwierdzenia jakichkolwiek nieprawidłowości. System jest na 
bieżąco weryfikowany, ale nie zawsze wszystko da się domknąć tak, jakby się oczekiwało. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił, że radny Piotr Łapiński podniósł kwestię 
niezłożonych deklaracji. Należy tu wyjaśnić, że liczba mieszkańców gminy wynosi ok. 5.800 osób, a do 
sytemu gospodarki odpadami jest zgłoszonych 4.290 mieszkańców. Systemem gospodarki odpadami 
nie są objęte wszystkie osoby zameldowane na terenie gminy, a jedynie osoby zamieszkałe. Jesteśmy 
świadomi tego, że wiele osób chce nas wprowadzić w błąd, ale staramy się to weryfikować. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska poinformowała, że do 15 grudnia 2020 r. jest termin 
wpłaty ostatniej w tym roku raty opłaty za odpady. Po każdej racie wszystkim zapominalskim 
wysyłamy upomnienia, a jeśli to nie skutkuje wówczas wystawiamy tytuły wykonawcze. W ostatnim 
czasie dość sporo środków przekazał nam komornik. Procedura ściągania środków zajmuje trochę 
czasu, dlatego pieniądze trafiają do budżetu z pewnym opóźnieniem. Egzekucja jest prowadzona na 
bieżąco i nie ma tu żadnej bezczynności z naszej strony.  

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że doszukiwanie się dużych rozbieżności w ilości 
osób zamieszkałych, a zameldowanych jest nieuzasadnione. Przy każdej kontroli Regionalnej Izby 
Obrachunkowej kwestia dbania wójta o dochody gminy jest sprawdzana w pierwszej kolejności. 
Komornik skrupulatnie analizuję sytuację materialną każdego gospodarstwa domowego. Zdarzają się 
oczywiście przypadki osób, z których nic nie można ściągnąć. Przeważnie komornik jest w stanie 
ściągnąć pieniądze, ale trafiają one do budżetu z pewnym opóźnieniem. Ponadto poinformował, że 
szkolenia w Kowalewszczyźnie będą dotyczyły rolników i osób bez wykształcenia wyższego. W szkole 
funkcjonuje aktywna grupa działaczy skupionych w stowarzyszeniu. Będzie to też pewną pomocą dla 
szkoły. Mamy nadzieję, że zgłoszą się zainteresowani pogłębianiem swojej wiedzy. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy są pytania bądź uwagi do 
przedstawionych informacji? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że chciałby się jeszcze odnieść do całego systemu 

gospodarki odpadami. Do tej pory mieliśmy system lekko spłaszczony. Opłata była naliczana od 
osoby, ale tylko do pięciu osób. Gospodarstwo domowe powyżej sześciu osób płaciło taką stawkę, jak 
za sześć osób. Został przygotowany projekt uchwały, aby to zmienić i wyjść naprzeciw zarzutom 
prokuratora. W podobnej sytuacji znalazło się wiele gmin w całym kraju. Zajmowanie się tematem 
opłaty za odpady nie należy do przyjemności. Wychodzenie z jakąkolwiek podwyżką jest bardzo 
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niepopularne, a tym bardziej gdy jest ona niemal dwukrotna. Z rozrachunków przetargu wyszło, że 
obecnie obowiązujące stawki należy podnieść o 93 %. Po przełożeniu tego na stawki daje to 27 zł/os. 
Po przedyskutowaniu tematu na komisji znaleźliśmy w miarę rozsądne rozwiązanie polegające na 
ustaleniu stawki, która nie będzie bilansowała kosztów. Takie rozwiązanie zamierzamy zastosować 
okres 3 miesięcy z możliwości przedłużenia do nawet pół roku. Zobaczymy, jak to wszystko będzie się 
sprawdzało. Dostarczane na składowisko odpady będą ważone i od tego w znacznym stopniu będzie 
zależała wielkość opłaty. Zamierzamy kontrolować przejazdy śmieciarek za pomocą sygnału GPS 
i ważyć wybrane samochody. Dzięki temu będziemy wiedzieli, czy na wysypisko faktycznie trafiają 
tylko nasze śmieci i jaka jest ich waga. W niektórych gminach po zmianie operatora nastąpił znaczny 
spadek ilości wywożonych odpadów. Kolejnym problemem gminy jest zagospodarowanie osadu 
z gminnej oczyszczani ścieków. Osad może być zagospodarowany rolniczo, utylizowany albo spalany. 
W ostatnim czasie w mediach było dużo informacji na temat pracy warszawskiej oczyszczalni 
ścieków. Pojawiły się nawet oskarżenia o nielegalnym zagospodarowaniu osadu. Obecnie pracujemy 
nad wdrożeniem technologii mieszania popiołu z osadem i przekazaniem surowca do wykorzystania 
rolniczego. Takie rozwiązanie pozwoliłoby na zmniejszenie ciężaru wywożonych odpadów, ponieważ 
popiół stanowi znaczną część tego, co trafia na składowisko odpadów. W przyszłości będziemy 
również pracować nad innymi odpadami, aby wykorzystać je w największym stopniu. Zamierzamy 
wystąpić z apelem do każdego gospodarstwa domowego w gminie, aby uzmysłowić ludzi w kwestii 
produkowania mniejszej ilości odpadów. Jeśli pomimo podjętych działań ilość odpadów wywożonych 
na składowisko będzie rosła, to będziemy musieli kolejny raz podnieść wysokość opłaty. W okresie 
próbnym stawka opłaty zostanie ustalona w wysokości 22 zł/os. Gospodarstwa domowe, które 
zadeklarują posiadanie kompostownika zapłacą 20 zł/os. Poprosił wszystkich radnych o odpowie-
dzialne podejście do kwestii ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Na 
początku kadencji umówiliśmy się, że będziemy razem współpracować. Jeżeli któryś radny zamierza 
głosować inaczej, to dobrze byłoby, aby teraz publicznie uzasadnił swoją decyzję i zaproponował 
lepsze rozwiązanie. W ramach Stowarzyszenia Gmin Górnej Narwi pracujemy wspólnie z innymi 
gminami nad utworzeniem BIOM-u, który zajmowałby się odpadami komunalnymi. W interesie nas 
wszystkich jest zagospodarowanie odpadów przy jak najniższej opłacie dla mieszkańców.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski ogłosił 10 minut przerwy w posiedzeniu. 
Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i zapytał, czy są pytania albo inne propozycje 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi? 
Pytań i innych propozycji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej 
opłaty. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty, stanowi 
załącznik nr 16 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XIX/123/2020 
w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty, stanowi załącznik nr 17 do protokołu 
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6) 
p.o. Kierownika Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Cezary 

Czarkowski wystąpił z wnioskiem o podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji 
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości położonych na obszarze Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właścicieli nieruchomości położonych na obszarze Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wzoru deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości położonych na obszarze Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XIX/124/2020 
w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na obszarze Gminy Sokoły,  

stanowi załącznik nr 19 do protokołu 

 
7) 

p.o. Kierownika Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Cezary 
Czarkowski wystąpił z wnioskiem o podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII/109/2020 Rady 
Gminy Sokoły z dnia 27 października 2020 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę Nr XVII/109/2020 Rady Gminy Sokoły z dnia 27 października 2020 r. w sprawie regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę Nr 

XVII/109/2020 Rady Gminy Sokoły z dnia 27 października 2020 r. w sprawie regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
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Uchwała Nr XIX/125/2020 
zmieniającą uchwałę Nr XVII/109/2020 Rady Gminy Sokoły z dnia 27 października 2020 r. w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Sokoły,  

stanowi załącznik nr 21 do protokołu 

 

8) 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach Grażyna Antończuk przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Sokoły na lata 2021-2023. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Sokoły na lata 2021-2023. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny w Gminie Sokoły na lata 2021-2023, stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XIX/126/2020 
w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Sokoły na lata 2021-2023,  

stanowi załącznik nr 23 do protokołu 

 

Ad. 6. 

1) 

 Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że z rezerwy Funduszu Dróg Samorządowych 
otrzymaliśmy środki na inwestycje drogowe w Roszkach-Chrzczonach i Czajkach. Przetargi wyszły 
bardzo korzystnie, dlatego chcielibyśmy realizować te zadania. Wartość kosztorysowa inwestycji pn. 
„Rozbudowa drogi gminnej w miejscowości Czajki” została oszacowana na 759.753,82 zł. Do 
przetargu przystąpiły trzy firmy. Najtańszą ofertę złożyła firma Przedsiębiorstwo Budowy Dróg 
„BITUM” Sp. z o.o. z Zambrowa za 636.320,01 zł. Poprosił panią kierownik Bożenę Perkowską 
o zapoznanie z procedurą realizacji inwestycji. 
 Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego Bożena Perkowska przedstawiła, 
że wojewoda wystąpił do gminy z pismem informując, że do dnia 5 grudnia 2020 r. należałoby 
pozawierać wszystkie umowy na realizację dofinasowanych zadań. Drogi w Czajkach i Roszkach-
Chrzczony znajdowały się do tej pory na liście rezerwowej. W ostatniej chwili wojewoda przekazał 
nam informacje o przyznaniu dofinansowania. W przyśpieszonym tempie ogłosiliśmy przetargi na 
realizację tych zadań. Warunkiem podpisania umowy z wojewodą jest posiadanie kompletnej 
dokumentacji wraz z pozwoleniem ZRID-owskim albo pozwoleniem na budowę, a także podpisana 
umowa z wykonawcą. Wykonawcę zawsze musimy wybierać w trybie przetargu nieograniczonego, 
w trybie zamówień publicznych. Ustawa zobowiązuje nas do zachowania określonych terminów i nie 
da się tego przyśpieszyć. Po otrzymaniu informacji o przyznaniu dofinansowania w szybkim tempie 
ogłosiliśmy przetargi. Obecnie jesteśmy na etapie ich rozstrzygania. Przewidywane terminy 
podpisywania umowy to 15-17 grudnia 2020 r. Wystąpiliśmy do wojewody z pismem informacyjnym 
o zaawansowaniu prac i prośbą o przedłużenie terminu o kilka dodatkowych dni. Otrzymaliśmy już 
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pozytywne rozstrzygnięcie naszej prośby. Na tą chwilę wszystko idzie w dobrym kierunku i jeśli nic 
nie stanie na przeszkodzie, to wkrótce podpiszemy umowy z wykonawcami, a następnie z wojewodą.  
 Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że w przypadku drogi w miejscowości Roszki-
Chrzczony kosztorys inwestorski był na 492 tys. zł. Do przetargu przystąpił 3 firmy. Najtańsza oferta 
została złożona przez firmę TRAKT z Wysokiego Mazowieckiego na 308 tys. zł. Do tej pory nie udało 
się nam pozyskać dofinasowania na drogę gminną w Waniewie. Wartość kosztorysowa zadania to 
2 mln 600 tys. zł. Drugą inwestycją bez dofinansowania jest wąska uliczka przy gabinecie 
stomatologicznym pomiędzy ul. Żytnią, a Kościelną w Sokołach. Trzecią inwestycją bez wsparcia jest 
droga przy cmentarzu w Sokołach. Nie otrzymaliśmy jeszcze oficjalnego pisma, ale już w Internecie 
można znaleźć informacje o przyznaniu gminie Sokoły dofinansowania w wysokości 4 mln zł na 
budowę targowiska z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Jest to najwyższa kwota dotacji 
spośród wszystkich gmin w powiecie wysokomazowieckim. Przygotowywaliśmy się do tego zadania, 
dlatego już w październiku ogłosiliśmy przetarg. Do tego przetargu przystąpiło 8 firm. Wartość 
kosztorysowa zadania to 10,5 mln zł. Najtańszą ofertę złożyło konsorcjum firm z Łap na 7,1 mln zł. 
Realizację przedsięwzięcia planujemy do 31 grudnia 2021 r. Chcąc zrealizować tą inwestycję trzeba 
będzie sporo do niej dołożyć, albo od niej odstąpić. Nie zamierzamy porzucać tej inwestycji. 
Będziemy prowadzili rozmowy z wojewodą w sprawie podzielenia inwestycji na etapy. W pierwszym 
etapie należałoby wybudować hale, a w drugim zagospodarować plac. Nie ma sensu w tym 
momencie o tym dyskutować. Po rozmowach z wojewodą wypracujemy swoje stanowisko. Nie 
wykluczamy, że będzie można jeszcze o coś zawalczyć. 
 Pytań i uwag nie wniesiono. 
2) 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że prowadził rozmowy ze śp. Józefem Sulimą 
Dyrektorem PZDW w Białymstoku w sprawie przyśpieszenia prac remontowych drogi wojewódzkiej 
z Sokół do Jeżewa Starego. Inwestycja jest bardzo ważna i potrzebna. Otrzymaliśmy odpowiedź 
podpisaną przez zastępcę dyrektora w sprawie partycypacji gminy w kosztach inwestycji. Pismo 
zostało odczytane i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. Na dofinansowanie tego zadania 
przewidujemy w budżecie 300 tys. zł. W tym roku dokładamy do dokumentacji obwodnicy Sokół. 
Będziemy o tym dyskutowali na najbliższym posiedzeniu komisji. 

 Pytań i uwag nie wniesiono. 
3) 
 Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego Bożena Perkowska wyświetliła na 
ekranie multimedialnym mapę i wskazała nieruchomości komunalne w Waniewie. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że chcąc realizować jakiekolwiek inwestycje należy 
wcześniej posiadać opracowane dokumentacje. Przedstawił, że jakiś czas temu na skrzynki poczty 
elektronicznej radnych przesyłał informację pt. „Naturalnie z Narwią”. Na mapie wskazał przebieg 
rzeki Narew i przedstawił, że Stowarzyszenie Gmin Górnej Narwi pracuje nad opracowaniem, które 
ma na celu uatrakcyjnienie rzeki i pobudzenie ruchu turystycznego. 
 Pytań i uwag nie wniesiono. 
4) 

 Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że najbliższe posiedzenie komisji planowane jest 
na 17 grudnia, a sesja na 29 grudnia br. Dobrze byłoby w tym roku sfinalizować sprawę zbycia 
nieruchomości komunalnej w miejscowości Kruszewo-Wypychy. Liczymy na porozumienie w tej 
kwestii. W przypadku działki w Kowalewszczyźnie geodeta pracuje nad podziałem nieruchomości. 
W momencie, gdy zakończy pracę temat postawimy na posiedzeniu komisji, a następnie sesji. 

  Pytań i uwag nie wniesiono. 
5) 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że jest przygotowywana elektryfikacja odcinka 
linii kolejowej z Łap do Ostrołęki.    

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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6) 

Wójt Gminy Józef Zajkowski zapoznał z pismem pana Jacka Tomkiela nauczyciela historii 
w Zespole Szkół Rolniczych w Krzyżewie w sprawie poparcia pomysłu upamiętnienia pani Stefanii 
Karpowicz poprzez postawienie w Sokołach ławeczki z jej rzeźbą. Pismo zostało odczytane i stanowi 
załącznik nr 25 do protokołu. Następnie odczytał pismo z poparciem tej inicjatywy skierowane do 
wójta przez radną Jadwigę Sieniawską. Pismo stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Radny Grzegorz Idźkowski zapytał, jaki byłby koszty wykonania takiej ławeczki? 

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że ok. 45 tys. zł. 

7) 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapoznał z odpowiedzią dr. Cezarego Reszecia 
z NZOZ Ceres na wniosek radnych gminy w sprawie pracy Ośrodka Zdrowia w Sokołach, która stanowi 
załącznik nr 27 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 7. 

 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości 
wyczerpała przewidziany porządek obrad, w związku z czym o godzinie 12:20 zamknął obrady XIX 
sesji. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołował:  
Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  

 
Krzysztof Grabowski 


